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نگرانی از شیوع سرخک
 در آمریکا و اعتراف وزیر 

بهداشت به اثربخشی واکسن
وزیر بهداشت و خدمات انسانی ایالات 
متحده که به داشــتن دیدگاه منفی  درباره 
پیدا کرده  اثربخشی واکســن ها شــهرت 
اســت، در واکنش به شــیوع سرخک در 
ایالت هــای جنوب غربی به ویژه تگزاس و 
گزارش مواردی از مرگ ومیر ناشــی از این 
بیمــاری، در نهایت ناچار بــه حمایت از 

واکسیناسیون سرخک شد.
اولین مورد مــرگ در ایالات متحده بر 
اثر این بیماریِ بســیار مسری، در یک دهه 
اخیر در تگزاس در اواخر فوریه تأیید شــد 
که به گفته مقامات بهداشتی، یک کودک 

واکسینه نشده بوده است.
«رابــرت اف کنــدی جونیــور» که در 
دولت جدید آمریکا به عنوان وزیر بهداشت 
منصوب شده است، پیش تر چندین مورد 
اظهــارات نادرســت و گمراه کننده درباره 
ایمنــی واکســن های ســرخک، اوریون و 
سرخجه (MMR) بیان کرده بود و شدت 
شــیوع بیماری هــا را کم اهمیــت جلوه 
مــی داد و آنهــا را «غیر معمول» توصیف 

نمی کرد.
بــا این حــال در یــک مقالــه نظری 
منتشر شده در فاکس نیوز، او اعتراف کرده 
که درباره شــیوع مداوم سرخک «عمیقا 

نگران» است.
کنــدی گفــت: واکســن ها نه تنهــا از 
تک تک کودکان در برابر سرخک محافظت 
می کننــد، بلکه بــرای ایجــاد مصونیت 
در جامعــه نیــز اثربخش هســتند و (با 
جلوگیری از گسترش بیماری) برای کسانی 
هم که به دلایل پزشــکی مجاز به تزریق 

واکسن نیستند، مصونیت ایجاد می کنند.
او با اشاره به اینکه در نهایت  تصمیم 
برای واکسیناسیون یک تصمیم شخصی 
اســت، از همــه والدین خواســت که با 
ارائه دهندگان مراقبت های بهداشتی خود 

در این زمینه مشورت کنند.
به گــزارش آناتولی، کنــدی همچنین 
گفت به ســازمان های بهداشــتی فدرال 
از جمله مراکز کنترل و پیشگیری از بیماری 
(CDC) دســتور داده است تا به مقامات 

بهداشتی تگزاس کمک کنند.
در هفته هــای اخیــر، CDC و دیگــر 
آژانس هــا به دلیــل بازنگری گســترده و 
بحث برانگیــز در دولــت فــدرال آمریکا 
و رئیس جمهــور فعلی، کاهــش تعداد 

کارکنان را تجربه کرده اند.
کنــدی تأکید کرد کارکنان بهداشــتی، 
مقامات و جوامع باید مسئولیت اطمینان 
از انتشــار اطلاعات دقیق درباره ایمنی و 
اثربخشی واکسن و ایجاد دسترسی آسان 
به آن را برای همه افرادی که تصمیم به 
واکسیناسیون دارند، بر عهده داشته باشند.
او در حالــی موضع جدیدش را در این 
زمینه اتخاذ کرده که ضدواکســن بودنش 
را تکذیب کرد و مدعی شــد برداشت های 
قبلی از دیدگاه هایش سوء تفاهم بوده و از 

سیاست های «عقل سلیم» دفاع می کند.
او گفت که شیوع فعلی این بیماری در 
تگزاس عمدتــا کودکان را تحت تأثیر قرار 
داده اســت و از ۱۴۶ مــورد، ۱۱۶ مورد در 

افراد زیر ۱۸ سال بوده است.
او اذعــان کرد اداره خدمات اجتماعی 
و بهداشتی این کشور گزارش داده که ۷۹ 
مورد از موارد تأیید شــده ابتلا به سرخک 
 MMR مربوط به افرادی است که واکسن

را دریافت نکرده اند.

روزه داری در بیماران ام اس 
توصیه ها و نکات کلیدی

یک متخصص مغــز و اعصاب درباره 
تأثیر روزه داری بر بیماران مبتلا به ام اس، 
گفت: منــع مطلقی بــرای روزه داری در 
بیمــاران ام اس وجود نــدارد، اما هر فرد 
باید به طور جداگانــه تصمیم گیری کند و 
پزشکی که با این بیماری آشناست، بهترین 

فرد برای اتخاذ این تصمیم است.
دکتــر نســترن مجدی نســب درباره 
روزه داری در بیماران مبتلا به ام اس  گفت: 
برخــی از بیمــاران ممکن اســت نیاز به 
مصرف دارو در طول روز داشته باشند که 
این افراد نمی توانند روزه بگیرند. همچنین 
بیمارانی که ناتوانی شــدید دارند یا دچار 
ســفتی عضلات هســتند، ممکن اســت 
روزه داری برایشان مضر باشد، به ویژه اگر 
ماه رمضان هم زمان با روزهای گرم سال 

باشد که کمبود آب بدن تشدید می شود.
مجدی نســب همچنین به خســتگی 
و اختلالات شــناختی بیمــاران ام اس در 
هنگام روزه داری اشاره کرد و افزود: اگر این 
حالت ها شدید و آزاردهنده باشند و مانع 
از فعالیت های روزمره فرد شوند، به آنها 

توصیه می شود که روزه نگیرند.

جلسه شورای شهر تهران از گزارش یک سوت زنی تا چالش های مدیریت شهری

روایت یک تخلف

نگاه

جامعهجامعه

نورا حســینی: روز گذشته در صحن شورای شــهر تهران گزارش یک تخلف و سوت زنی در حوزه 
باغات افشا شد. مهدی عباسی، رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری، خواستار شفافیت، عدالت 
و ســرعت در رسیدگی به این پرونده ها شد و از شــهروندان خواست  با گزارش دهی تخلفات، در 
این فرایند مشــارکت کنند. این درخواست نشان می دهد  مسئله فساد، دغدغه ای فراگیر است که 
فقط با همکاری مردم و نهادهای نظارتی قابل کنترل خواهد بود. مهدی چمران، رئیس شــورای 
شــهر  نیز ضمن تأیید این موضوع، تأکید کرد  مبارزه با فســاد یکی از اولویت های اصلی شورا ست 
و همــکاری با نهادهای امنیتی برای افزایش نظارت را ضروری دانســت. این رویکرد می تواند به 
افزایــش اعتماد عمومی به مدیریت شــهری کمک کند، اما در صورتــی که اقدام عملی و نتایج 
ملموســی به دنبال داشته باشــد. مهدی اقراریان، عضو کمیسیون نظارت و حقوقی شورا هم در 
این جلســه از وضعیت نامطلوب جمع آوری زباله در تهران انتقاد کرد و آن را «مافیایی پیچیده» 
توصیف کرد که در مدیریت شــهری نفوذ دارد. او مســتقیما از شهردار تهران خواست در صورت 
ناتوانی در مقابله با این شبکه، آن را به صراحت اعلام کند. یکی دیگر از مسائل مهمی که در این 
جلســه مطرح شــد، حفظ باغات و جلوگیری از تخریب فضای ســبز بود. مهدی عباسی بر لزوم 
اصلاح قوانین باغات تأکید کرد تا مالکان به جای قطع درختان، به درخت کاری تشویق شوند. این 
در حالی است که برخی سوءاستفاده گران با وعده های دروغین، باغداران را به فروش زمین و قطع 

درختان ترغیب می کنند.
ناصر امانی نیز در ادامه جلســه  نگرانی خود را درباره قطع شبانه درختان در خیابان ولیعصر 
ابراز کرد و خواســتار نظارت جدی تر شــد. این مســئله بار دیگر بر اهمیت شفافیت در فرایندهای 
شهری تأکید می کند؛ چراکه اگر نظارت کافی بر این تخلفات وجود نداشته باشد، فضای سبز تهران 
به ســرعت در معرض تهدید قرار خواهد گرفت. در این جلسه، محمد آخوندی، رئیس کمیسیون 
برنامــه و بودجه، از تصویب ۲۳۱ هزار میلیارد تومان بودجه برای ســال آینده خبر داد. نکته قابل  
توجه این بود که سهم حمل ونقل و ترافیک افزایش یافته؛ به طوری که ۲۰ هزار میلیارد تومان به 
مترو، ۱۷ هزار میلیارد تومان به اتوبوسرانی و دو هزار میلیارد تومان به تاکسیرانی اختصاص داده 

شده است.
او همچنین از افزایش چهار برابری بودجه مناطق در چهار سال اخیر خبر داد و بر لزوم نظارت 
جدی بر هزینه کرد این منابع تأکید کرد. این بخش از جلســه نشــان داد که مدیریت شــهری برای 
توســعه زیرساخت های شــهری بودجه کافی در نظر گرفته، اما چالش اصلی، شیوه هزینه کرد و 

جلوگیری از هدررفت منابع است.

گزارش یک سوت زنی
در جلســه روز گذشــته شورای شــهر تهران، مهدی عباسی، رئیس کمیســیون شهرسازی و 
معماری شــورای شهر تهران، با اشاره به پرونده های فســاد مالی و سوءاستفاده از شهروندان، بر 
لزوم شفافیت، سرعت عمل و عدالت در رسیدگی به پرونده ها تأکید کرد و از شهروندان خواست با 

رویکرد مسئولانه تر در گزارش تخلفات مشارکت کنند.
او در ادامــه صحبت هــای خود به موضوع باغــات و درخت کاری در شــهر تهران پرداخت و 
خواستار اصلاح قوانین مربوط به حفظ باغات و تشویق شهروندان به درخت کاری شد. عباسی در 
ابتدای سخنان خود به پرونده ای اشاره کرد که در آن، فردی با مراجعه به کمیسیون  از سوءاستفاده 

مالی و ایجاد مزاحمت توسط شخصی دیگر شکایت کرده بود.
او با تشکر از همکاری نهادهای امنیتی و پلیس اقتصادی، اعلام کرد  با هماهنگی مقام قضائی، 
فرد متخلف که خارج از مدیریت شــهری فعالیت می کرد، شناســایی و اقدامات لازم برای رسیدگی 
به پرونده انجام شده است. رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای شهر تهران از شهروندان 
خواست  مانند این فرد، با مسئولیت پذیری و گزارش تخلفات، به شفافیت و مبارزه با فساد کمک کنند.
او تأکید کرد  وظیفه مســئولان، حمایت از شهروندانی اســت که خود را در معرض خطر قرار 

می دهند و با گزارش تخلفات، به نوعی سوت زنی می کنند.
عباسی همچنین به لزوم سرعت عمل، شفافیت و نگاه یکسان به پرونده ها در مدیریت شهری 
اشاره کرد و گفت: مدیران باید بدانند که نظارت بر ساختار و مجموعه ها می تواند به ریشه کنی فساد 
کمک کند. او هشدار داد  سوءاستفاده کنندگان از مراجعه کنندگان به شورای شهر و مدیریت شهری، 

مطمئن باشند که در دنیا و آخرت با عذاب الهی مواجه خواهند شد.
مهدی چمران هم در ادامه به موضوع باغات و درخت کاری در شــهر تهران پرداخت و گفت: 
ما باید کاری کنیم که داشــتن باغ و درخت در شــهر نه تنها ضرر نداشته باشد، بلکه به عنوان یک 
مزیت برای صاحب ملک تلقی شود. او با اشاره به مشکلاتی که مالکان باغات با آن مواجه هستند، 

خواستار تشویق شهروندان به درخت کاری و جلوگیری از قطع درختان شد.
رئیس شــورای اسلامی شهر تهران از کمیســیون معماری و شهرسازی خواست  طرحی را که 
برای اصلاح قوانین مربوط به باغات آماده شــده اســت، هرچه ســریع تر به صحن شورا بیاورد و 
تأکید کرد این طرح باید به گونه ای باشــد که هم از قطع درختان جلوگیری  و هم شــهروندان را به 

درخت کاری تشویق کند.
چمران با اشــاره بــه درختان تنومند و قدیمی شــهر تهران  گفت: این درختــان را خود مردم 
کاشــته اند و اگر ببینند که درخت کاری به  نفع آنها تمام می شود، قطعا از این کار استقبال خواهند 
کرد. او همچنین به سوءاستفاده هایی که در مورد باغات انجام می شود، اشاره کرد و گفت: بعضی 

افراد با کلاهبرداری و وعده های دروغین  سعی می کنند مالکان باغات را فریب دهند.
به گفته چمران، پرونده های مربوط به باغات تا بالاترین مراجع قضائی پیگیری خواهد شد. ما تا 
آنجا پیش می رویم که بتوانیم حق مالکان باغات را احقاق کرده و از سوءاستفاده ها جلوگیری کنیم.

چرا شهرداری با مافیای زباله مبارزه نمی کند
در ادامه جلسه مهدی اقراریان، عضو کمیسیون نظارت و حقوقی شورای شهر تهران، به انتقاد 
از وضعیت مدیریت پســماند در شهر تهران پرداخت و آن را به یک مافیای پیچیده تشبیه کرد که 

میلیاردها تومان درآمد دارد، اما همچنان اصلاح ناپذیر به نظر می رسد.
اقراریان با اشاره به مشاهدات خود از وضعیت زباله گردی در سطح شهر، تصریح کرد: تقریبا در 
سال چهارم شورا هستیم و بارها در این خصوص تذکر داده ایم، اما همچنان اتفاقی رخ نداده است. 
شــهرداری مواردی را که خودش دغدغه دارد  دنبال می کند، اما اگر موضوعی از ســوی اعضای 
شــورا مطرح شود، به  صورت سلیقه ای برخورد می شــود. موضوع کوله کتفی ها مصداق بارز این 
بی توجهی اســت. کودکان ۱۳ تا ۱۵ ساله ای را می بینیم که تا کمر در سطل زباله خم شده اند. این 

چه مدل جمع آوری پسماند  است؟
او بــا تأکید بر وجود منافعی کلان در این حوزه  افزود: در ابتدای دوره شــورا، وقتی پیگیری این 
موضوع را آغاز کردم، فردی که از درون این شــبکه شــناخت داشت، به من هشدار داد که مگر از 
جانت سیر شده ای؟ حالا بعد از سه و نیم سال متوجه شده ام که این سخن  واقعیت داشته است. 
این شــبکه  درون شهرداری نفوذ دارد، دارای قدرت و منافع مالی هنگفتی است و به همین دلیل 
هیچ اقدام مؤثری برای اصلاح آن صورت نمی گیرد. عضو شورا خطاب به شهردار تهران، علیرضا 

زاکانی، گفت: اگر توانایی برخورد با این مافیا را ندارید، صراحتا اعلام کنید که نمی توانیم. اگر دست 
خودتان در این کاسه نیست چرا اقدامی انجام نمی دهید؟ مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران  
نیز در تأیید وجود مشکلات در این حوزه، اذعان کرد: در حوزه پسماند، برخلاف پروژه های عمرانی 
که عملکرد مطلوبی داشته ایم، هنوز به نقطه ای که انتظار داشتیم نرسیده ایم. البته تغییراتی رخ 
داده، اما کافی نیست. امیدواریم که تصمیمات جدید بتواند تأثیر ملموسی در این زمینه ایجاد کند.
اقراریان با تأکید مجدد بر لزوم پیگیری مستمر این مسئله، گفت: جلسات نباید فقط برای ارائه 
گزارش باشد، بلکه باید به حل مسئله منجر شود. انتظار داریم که معاونت جدید خدمات شهری، 

اقدامات جدی تری را در این خصوص در دستور کار قرار دهد.
ناصر امانی، عضو  شورای شهر تهران نیز در این جلسه به قطع درختان خشکیده ولیعصر اشاره 
کرد و گفت: آیا شــهرداری تهران از ضرورت قطع درختان خشکیده و آفت زده در خیابان ولیعصر 
در این فصل و در ایامی که فصل کاشت درخت است، اطمینان پیدا کرده اند که باید این کار اتفاق 
بیفتد، آن هم شــبانه؟ آیا کمیسیون ماده ۷ و کمیسیون محیط زیست شورا در جریان هستند و این 
روند را تأیید می کنند؟ برخی از فعالان محیط زیست و کارشناسان دانشگاهی اظهار نگرانی می کنند 
و معتقدند این اقدام شــتاب زده بوده و با ســرعت در حال انجام است و باید این فکر و دغدغه را 
گرامی بداریم و از این میراث قدیمی و ارزشــمند شهر درست حفاظت کنیم و علت خشک شدن و 
آفــت زدن این درختان تاریخی را به صورت دقیق، شناســایی و مرتفع کنیم؛ چون برخی ها مطرح 
می کننــد که حتی اگر درختان با قطر بزرگ را جایگزین این درختان خشــکیده کنیم و این علت ها 
برطرف نشــود، این درختان هم بعد از مدتی خشــک و آفت زده می شوند و مجبوریم دوباره اینها 

را قطع کنیم.
امانی گفت: باید علت ها را شناسایی و مرتفع کنیم تا درختانی که هنوز زند ه اند یا درختانی که 
جایگزین می کنیم، بتوانند ادامه حیات بدهند. پیشنهاد می دهم هم شما و هم کمیسیون تخصصی 
شورای شهر در این زمینه  نظارت دقیق میدانی داشته باشید و به کسانی که نگرانی دارند، اطمینان 
خاطــر بدهیــد. ای کاش اگر قرار بر قطع بــود، زمانی قطع می کردند که امــروز درخت جایگزین 
می کردیم، نه اینکه الان قطع کنیم و بخواهیم به جایش درخت با قطر بیشتر از یک نهال بکاریم. 
این نکته ای اســت که باید روی آن حساسیت داشته باشیم؛ چون آنجا یک میراث طبیعی است و 

در ادوار مختلف زحمات زیادی کشیده شده که مانع خشک شدن و قطع شدن این درختان شود.
حبیب کاشــانی هم در این جلســه به موضوعی عجیب در کمیســیون ۷۷ اشاره کرد و گفت: 
در یکی از ســایت ها، عکس هایی از درخت هایی که در گلدان های بســیار بزرگ قرار داده شده اند، 
مشــاهده شــده اســت. این درخت ها به عنوان راهی برای گرفتن پایان کار فروخته می شوند. این 
موضوع نیاز به بررسی دقیق دارد و از آقای عباسی خواستارم تا این موضوع را پیگیری کنند. وی از 
همه حاضرین در جلسه خواست تا در ماه مبارک رمضان، بیش از پیش به نیازمندان کمک کنند و 

در بهبود شرایط اقتصادی جامعه نقش آفرینی کنند.

افزایش چهاربرابری بودجه مناطق تهران در ۴ سال اخیر
در ادامه این جلســه رئیس کمیســیون برنامه و بودجه شورای اســلامی شهر تهران جزئیات 
بودجه را در مقایسه با سال های قبل تشریح کرد. محمد آخوندی در سیصدودهمین جلسه شورای 
شــهر تهران هم در نطق پیش از دســتور خود با اشــاره به تصویب ۲۳۱هزار و ۷۰۰ میلیارد تومان 
بودجه برای ســال ۱۴۰۴ اظهار کرد: منابع بودجه شامل ۴۷هزار و ۹۰۰ میلیارد تومان درآمد پایدار، 
۱۰۷ همت شهرســازی، ۲۹.۳ همت اموال منقول و غیرمنقول، ۲۱.۵ تسهیلات و اوراق مشارکت، 
۱۰.۷ همت اســناد دریافتنی، ۱.۶ همت درآمد حاصل از ســود سهام ســازمان ها و شرکت ها، ۶.۵ 

همت مازاد درآمد بر هزینه سال قبل و ۷.۱ همت سایر بخش هاست.
وی افزود: در حوزه عمرانی شش هزار و ۶۲۰ میلیارد تومان برای توزیع آسفالت، دوهزار و ۷۸۵ 
میلیــارد تومان برای احداث و تکمیــل بزرگراه ها، دوهزار و ۶۳۰ میلیــارد تومان برای تقاطع های 
غیرهم سطح، دوهزار و ۶۳۰ میلیارد تومان برای ایمن سازی و احداث پارکینگ، ۶۹۸ میلیارد تومان 
برای پل های عابرپیــاده، ۲۰هزار و ۸۱۴ میلیارد تومان برای مترو، ۱۷هزار و ۴۸۰ میلیارد تومان برای 
اتوبوسرانی، پنج هزار و ۸۹۰ میلیارد تومان برای بهره برداری مترو، دوهزار و ۱۷۰ میلیارد تومان برای 
بهســازی و خرید دوربین و دو هزار میلیارد تومان برای جایگزینی و بهسازی ناوگان تاکسیرانی در 

نظر گرفته شده است.
رئیس کمیســیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر تهران همچنین خاطرنشان کرد: برای 
شبکه آب های سطحی دوهزار و ۳۵۵ میلیارد تومان، تملک باغات و فضای سبز هزارو ۳۹۱ میلیارد 
تومان، ســازمان نوســازی دوهزار و ۱۰۰ میلیارد تومان و احداث مراکز فرهنگی- ورزشی هزارو ۴۶۰ 

میلیارد تومان پیش بینی شده است.
آخوندی با بیان اینکه ۵۷۱هزارو ۹۷۰ میلیارد تومان در این دوره مدیریت شهری به تصویب رسیده 
اســت، تصریح کرد: شهرداری تا امروز در تحقق این درآمدها موفق بوده اما باید در نظر گرفت که 

۴۰ درصد از این رقم مربوط به سال آینده است.
وی با اعلام اینکه اگر تحقق همچون امسال باشد، شرایط ما در طول چهار سال مطلوب خواهد 
بود، یادآور شــد: در بخش درآمدها نیز در ســال ۱۴۰۱ به میزان ۳۸ هزار میلیارد تومان، سال ۱۴۰۲ 
رقم ۸۵ همت، سال ۱۴۰۳ رقم ۱۳۷ همت و سال آینده ۱۷۰ هزار میلیارد تومان مصوب شده است.
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شــورا با بیان اینکه در بخش مصارف اعتبارات هزینه ای ۴۸ 
درصد از بودجه سال ۱۴۰۰ را به خود اختصاص داده بود که در سال بعد از آن به ۴۰ درصد رسید، 
خاطرنشان کرد: منابع حاصل از تملک دارایی سرمایه ای نیز از ۳۸ درصد به ۵۴ درصد افزایش پیدا 

کرد و مردم باید بدانند که بودجه به گونه ای تنظیم شد که پروژه ها اجرائی شود.
وی ادامه داد: در بخش حمل ونقل و ترافیک در ســال ۱۴۰۰ تنها ۳۰ درصد کل بودجه به این 
حوزه اختصاص یافته بود اما در سال آینده به ۵۰ درصد رسیده است. در حوزه خدمات شهری نیز 

نوساناتی داشتیم اما ۱۳ درصد امسال به ۱۵ درصد کل بودجه در سال آینده افزایش یافته است.
آخوندی با بیان اینکه هشــت هزار و ۱۲۳ میلیارد تومان برای تعمیر تجهیزات سیار مترو در نظر 
گرفته شــده اســت، اظهار کرد: در مترو نیز در  این چند ســال برای تکمیل خطوط یک تا ۵ بالغ بر 
پنج هزار و ۶۵۱ میلیارد تومان پیش بینی شده بود. همچنین شورا ۳۸ هزار میلیارد تومان برای خرید 

اتوبوس در طول این چند سال اختصاص داده است.
رئیس کمیســیون برنامه و بودجه شورا با بیان اینکه بودجه مناطق ۲۲گانه در سال ۱۴۰۰ رقم 
۱۱هزار و ۶۵۰ میلیارد تومان بوده است، خاطرنشان کرد: این بودجه در سال آینده به ۴۱ هزار میلیارد 
تومان رســیده اســت. آخوندی با بیان اینکه شــورا به وظایف خود به نحو مطلوب عمل کرده و 
شــهرداری هم تلاش کرده بودجه را عملیاتی کند، اظهار کرد: گزارشــاتی کــه ماهانه از درآمد و 
هزینه ارائه می شــود، در کنار گزارش های حسابرســی، تفریغ بودجه و گزارش پیشــرفت پروژه ها 
اقداماتی اســت که در راستای نظارت بر شهرداری صورت می گیرد، اما نظارت ها باید مستمر باشد 
تا شــهرداری بر اساس مصوبات پیش برود. رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر 
تهران همچنین تصریح کرد: امیدواریم بتوانیم تا جایی که ممکن اســت به اهداف برنامه چهارم 

توسعه دست پیدا کنیم.

نمی آورد پستچی   بسته پستی ما را 
روزهای نزدیک به ســال جدید، اداره های پســت با فشــار کار بیشتری 
همراه هســتند و بالطبع فروشــندگان هم درخواســت بیشتری برای 
جابه جایی کالا دارند. اما کمترین بی نظمــی در این بازه زمانی، می تواند تمام 
برنامه های شهروندان را به هم بزند. مهدی ترکمان یکی از فروشندگان منطقه 
غرب تهــران، در مورد این موضوع می گوید: «اداره پســت منطقه ۱۴ واقع در 
شهرک غرب، بسته پستی من را با وجود آنکه در فروشگاه حضور داشتم، به من 
نرساند  و همان روز به مبدأ که شهر دیگری است، برگرداند . در حالی که مبدأ را 
من فروشــگاه زدم که از صبح تا شــب هم حضور دارم. حتی حضوری هم به 
اداره پست رفتم و نسبت به این موضوع اعتراض کردم. این در حالی است که 
بر اســاس قوانین خودشــان، اگر افراد در محل مقصد برای گرفتن بسته پست 
حضور نداشــته باشند باید تا یک هفته کاری بسته در اداره پست قرار گیرد. اما 
بســته من فردا صبح همان روز  عودت داده شــده اســت. این اعتراضات  بین 
کاربــران دیگر هم وجود دارد. به طور مثال، یکی از کاربران در مورد این اداره 
پســت نوشته است: « چون       کســی بابت کم کاری پاسخ گو نیست، این مشکل 
حل نخواهد شــد. بارها برای عدم       تحویل مرســوله و ارسال پیامک چون در 
محل حضور نداشتید با اداره پست منطقه ۱۴       درگیر شدم. اما نرود میخ آهنی 

در سنگ... . هدف ایجاد نارضایتی عمومی و طغیان مردم  است ».
کاربر دیگری نوشــته: « فقط       زنگ می زنند؛ تحویلی در کار نیست. همیشه       
تمام بســته ها را خودم زحمت کشــیدم رفتم تحویل       گرفتم . منطقه پســتی 

شلوغ و بی دروپیکر است».
فرد دیگری در بین نظرات نوشــته: « کاش       امتیاز صفر وجود داشت، چون 
یک هم زیاد است برای این شعبه. بدون اینکه بسته       را  به آدرس نوشته شده 
بیاورنــد، برگرداندند به پســت، تماس هــم نگرفتند که بیا و بســته       را  بگیر. 

متأسفم برای اداره پست که هیچ نظارتی  روی این شعبه ندارد».
فرد دیگری می گوید: « افتضاح       ترین منطقه  پستی است . بد رفتار ترین پستچی 
را دارد. انگار طلبکارند از آدم. خب       ما هم داریم پول پست می دهیم، درِ خانه 
اصلا نمی آید و بسته را بایگانی می کند. آدم       به این بی مسئولیتی ندیدم. هر چه 

هم شکایت کنی هیچ کس پیگیر نیست».

جزئیات درمان رایگان 
ابتدای ۱۴۰۴ برای ۲۵ میلیون ایرانی از 

ایســنا: دبیر شورای  عالی بیمه ســلامت جزئیات درمان رایگان برای افراد 
تحت پوشش بهزیســتی و کمیته امداد و همچنین جانبازان معسر و زنان 
سرپرست خانوار معسر در مراکز درمانی دولتی از ابتدای سال آینده را تشریح کرد.

سعید معنوی در حاشیه جلسه شورای  عالی بیمه سلامت، با حضور در جمع 
خبرنــگاران درباره مصوبات جدید بیمه ای اظهار کرد: هزینه های درمانی و داروی 
بیمه شدگان نهادهای حمایتی شامل ســازمان بهزیستی کشور، کمیته امداد امام 
خمینی (ره)، زنان و جانبازان معسر و زنان سرپرست خانوار معسر در بخش دولتی 
از ابتدای ســال آینده به صورت رایگان خواهد بود. همچنین هزینه های درمانی و 

دارویی دهک های یک تا سه نیز به صورت رایگان است.
او دربــاره اعتبار مورد نیاز برای اجرای ایــن مصوبات گفت: اعتبار مورد نیاز در 
ســازمان برنامه و بودجه پیش بینی شــده و حدود ۱۱ همــت برای تمام جمعیت 
این افراد نیاز است. حدود پنج میلیون نفر تحت پوشش کمیته امداد و حدود سه 
میلیون نفر تحت پوشش سازمان بهزیستی قرار دارند و جمعیت افراد دهک های 
یک تا ســه نیز حدود هشت و نیم میلیون نفر است. در مجموع  ۲۵ میلیون نفر از 

جمعیت کشور در بخش دولتی مشمول خدمات رایگان می شوند.
دبیر شورای  عالی بیمه سلامت ادامه داد: با اجرای این مصوبه تغییری در نوع 
ارائه خدمات در بخش دولتی نخواهیم داشــت. در ارتباط با تأمین به موقع منابع 
نگرانی هایی وجود دارد، به همین دلیل می بایست سازوکاری تعریف کنیم که منابع 

به موقع در اختیار مراکز درمانی قرار گیرد.
دبیر شورای  عالی بیمه سلامت درباره دیگر مصوبات جلسه  شورای  عالی بیمه 
گفت: بر اســاس مصوبات شورای  عالی بیمه، آزمایش های غربالگری بیماری های 
ژنتیکی به صورت رایگان اســت. همچنین برخی دیگر از داروهای بیماران خاص 
تحت پوشــش بیمه قرار می گیرد. معنوی درباره پیوند مغز استخوان نیز توضیح 
داد: در حال حاضــر، مردم بخش عمده ای از هزینه های پیوند مغز اســتخوان را 
پرداخت می کنند. تصمیم گرفته شــد  پوشــش پیوند مغز اســتخوان به صورت 

صددرصدی توسط بیمه های پایه از ابتدای سال آینده در کشور انجام شود.
او دربــاره عمل پیوند کبــد نیز توضیــح داد: در حال حاضر  مــردم ۱۰ درصد 
هزینه های پیوند کبد را پرداخت می کنند. تصمیم گرفته شد پوشش بیمه های پایه 
بــرای عمل پیوند کبد هم به صورت صددرصدی باشــد. معنوی درباره مصوبات 
شــورای  عالی بیمه دربــاره بیماران دیالیزی هم گفت: بــرای بیماران کاتتری هم 
پوشــش بیمه ای در نظر گرفته ایم؛ به نحوی که کاتتــر به صورت کاملا رایگان در 
اختیــار بیماران قرار می گیرد و هیچ هزینه ای از مردم گرفته نمی شــود. همچنین 
داروی «آلفــا» برای بیماران CF تحت پوشــش بیمه قرار گرفته اســت. معنوی 
درباره چگونگی تأمین منابع پوشش های جدید دارویی توضیح داد: در حال حاضر 
داروهایی که تحت پوشــش صندوق حمایت از بیمــاران خاص و صعب العلاج 
قرار دارند، به صورت رایگان اســت. تصمیم گرفته شــد بخشی از منابع صندوق 
حمایت از بیماران خاص و صعب العلاج را به سمت بیمه های پایه سوق دهیم تا 
بیمه ها بتوانند سایر موارد را هم تحت پوشش قرار دهند. به عبارت دیگر، بخشی از 
داروهایی که تحت پوشش صندوق حمایت از بیماران خاص و صعب العلاج قرار 
ندارند توســط صندوق حمایت از بیماران خاص و صعب العلاج پرداخت شوند تا 
مردم هزینه پرداخت نکنند. او درباره زمان اجرای مصوبات جدید هم گفت: بخشی 
از مصوبات شــورای  عالی بیمه به مصوبه هیئت  دولت نیاز دارد؛ این مصوبات از 

ابتدای سال آینده اجرا می شود.

صدای مردم
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